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חברי וחברות האיגוד שלום,

בטאון זה מגיע אליכם בעת בה כולנו נמצאים בתקופה קשה של חוסר וודאות, 
המקצועית.  לפעילות  הקשורים  שונים  בנושאים  והן  אישית  מבחינה  הן 
במקביל, עולם התכנון עובר שינויים עם תחילת פעילותה של ממשלה חדשה, 
אחרי תקופה ארוכה של ממשלת מעבר, והעברת מנהל התכנון למשרד הפנים. 
שני היבטים משמעותיים אלה: נגיף הקורונה וכניסת ממשלה פעילה, הביאו 
לפתחו של האיגוד נושאים רבים להתייחסות. עם פרוץ מגפת  הקורונה עלו 
שאלות לגבי פעילות מערכת התכנון בתקופה זו. השאלות שעלו היו מגוונות 
ונגעו להיבטים של אופן העבודה )אופן הפעילות של וועדות התכנון ושאלת 
הפגיעה במתכננים עצמאיים, לדוגמא(,  והיבטים מקצועיים של אופן התכנון, 
לאור תובנות חדשות שהביאו עמם האילוצים והמגבלות שנכפו עלינו, כמו גם 
שאלות בדבר צרכי החיים בסביבת הבית, במקומות העבודה וכו'. תובנות אלו 
מעלות שאלות לגבי החשיבה התכנונית הרלוונטית  בבואנו היום לתכנן את 

השכונות ומרחבי החיים של העשורים הבאים. 

עיון  ערבי  ולהפעיל  להמשיך  הדרכים  את  מצאנו  החדשים,  האילוצים  חרף 
בתקופת הסגר, להגיב על שאלות תכנוניות שעלו, תוך שיתוף התובנות שלכם, 
אנו  העצמאיים.  חברינו  על  להגן  בניסיון  אחרים  גופים  עם  ביחד  ולפעול 
שמחות שאכן הצלחנו בתוך כל האילוצים והמגבלות לייצר עבודה משמעותית 
בתקופה זו.  תוצאותיה  של עבודה זו באות לידי ביטוי במספר גדול במיוחד 
של ערבי עיון, ובמספר גבוה שהגיע למאות אנשים, שהשתתפו  בהם. קבלנו 
משובים חיוביים מאד על פעולותינו השונות,  הן מהתקשורת והן ממקבלי 
ההחלטות. על כל אלה  תודות לוועד האיגוד שסיים את עבודתו ב 30/4/2020 

ולוועד החדש שנכנס לתפקיד במאי. 

נציג כאן את הרכב הוועד החדש  ונסכם את פעילות וועד האיגוד בשנתיים 
האחרונות, תוך דגש על פעולתנו בתקופת הקורונה, ונציג בקווים כללים את 

כוונות הפעילות לקדנציה הנוכחית.  

חברי הוועד )החל מה-1.5.2020(

יו"ר משותפות:  תמי גבריאלי, רחל קטושבסקי
סגנים:  נורית אלפסי, ערן רזין

חברי ועד: רני מנדלבאום, חדוה פיניש, שלומית פלינט, טובי פנסטר, סיון 
שריר-כהן

ועדת ביקורת: גיא דוננפלד, חנה מורן, אמירה מלאמנט
גזברית: סיגל גבאי
דוברת: אורית נבו
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תודה לרינה דגני, דניה ואקנין, ניר מועלם, דניאל מורגנשטיין ומיכל מיטרני,  
על פעולתם במהלך הקדנציה הקודמת של הוועד. 

סיכום פעילויות ועד האיגוד בשנתיים האחרונות

כנסים שנתיים 

חדשים:  קהלים  עם  ומפגש  לפריפריה  הכנסים  העברת  של  במגמה  המשכנו 
כנס 2019 התקיים בעיר העתיקה בבאר שבע ולראשונה נערך במגוון מבנים 
במעבר  העתיקה  העיר  ברחובות  הסתובבו  המשתתפים  אחד.  במבנה  ולא 
כנס  את  קיימנו  זה  כנס  של  הדופן  יוצאת  הצלחתו  לאור  הכנס.  מושבי  בין 
2020 ברחבי העיר שדרות. הכנס, שהתקיים בצילה של מגפת הקורונה ימים 
ספורים לפני הסגר, זכה גם הוא להצלחה גדולה והשתתפו בו, חרף ההגבלות 

השונות שכבר נקבעו כ-600 איש. 

 במסגרת הכנס בבאר שבע השקנו יוזמה חדשה שהולכת וצוברות פופולריות 
– אות הרשות המקומית המצטיינת בתכנון. בכנס בשדרות היו פניות רבות 

של רשויות ובהתאם לכך זכו תכניות ממגוון רשויות. 

קידום ומיסוד מעמד המתכנן 

השוואתית  בבחינה  שעסק  פנסטר(  טובי  פרופ'  של  )בניהולה  דו"ח  גובש 
הייחוד  נבחנו  נבחרות.  מדינות  בשש  מתכננים  איגודי  פעילות  של  מעמיקה 
המקצועי שלהם, העיגון של פעולותיהם בחוק, ברישוי או ברישום, מקורות 
ההכנסה ומספר החברים.  בנוסף, נסקרו איגודים בישראל העוסקים בנושאים 
המשיקים לתחומי התכנון העירוני ואזורי, ובכללם: התאחדות האדריכלים 
בישראל,  העצמאיים  והאדריכלים  המהנדסים  ארגון  בישראל,  ערים  ובוני 
את  טכנולוגיים.  במקצועות  והאקדמיים  האדריכלים  המהנדסים,  ולשכת 
הדו"ח ניתן למצוא באתר האיגוד. עם השקת הדו"ח ערכנו במאי, ערב עיון 
בינלאומי בהשתתפות יושבי-ראש של ארגוני המתכננים באוסטרליה וקנדה.

ערב זה היה הפתיח למהלך רחב יותר אשר אנו מגבשים בנושא זה. 

בתכניות  הכרה  סטטוטורי,  מעמד  בוחנים:  אנו  אותם  העיקריים  הנושאים 
לימודים והכשרה מקצועית של האיגוד לחבריו, הטבות לחברי האיגוד והגנה 
על מעמדם המקצועי, הגדלת כוחו של האיגוד עם הגדלה משמעותית ברישום 
חברים חדשים וגבית דמי חבר, הצעת מסגרת ארגונית חדשה לאיגוד – בעיקר 

מעבר מעבודה התנדבותית לעבודה של צוות שכיר.

ערבי עיון 

פעילותו של הועד בשנתיים האחרונות הצטיינה בעושר של ערבי עיון בנושאים 
מגוונים כגון תמ"א 38, זיקנה, ציורי קיר, התחנה המרכזית החדשה בתל אביב 
ועוד. בתקופת הסגר שנכפה עלינו בגלל נגיף הקורונה קיימנו 6 ערבי עיון בזום 
בהם נכחו בין 150 ל-300 איש. ערבי עיון אלה עסקו באכיפה והמרחב הערבי, 
פלטפורמה  ועוד.  מקיימת  כלכלה  ירושלים,  בריאות,  ערים  המתכנן,  מעמד 
זאת של ערבים מקוונים אפשרה לשתף דוברים רבים, לרבות דוברים מחו"ל 

וכן אפשרה לאנשים שאינם חברי איגוד להצטרף לערבים אלה. 
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חיזוק קול האיגוד בנושאים תכנונים עקרוניים

בנושאי  כגורם מקצועי המוזמן להציג את עמדתו  האיגוד חיזק את מעמדו 
הרלוונטיים  לגורמים  ונשלחה  בכתב  גובשה  האיגוד  עמדת  מגוונים.  תכנון 
)מנהל התכנון, משרדי ממשלה שונים, עיתונות( והוצגה על ידי חברי האיגוד 
בדיונים שונים. חלק מעמדות אלה גובשו יחד איתכם, וזאת על ידי משלוח 
במייל ובוואטסאפ, של החומרים הרלוונטיים וטופס מקוון לכתיבת הערות. 

כמו כן, קיימנו מושב מיוחד בוועדת האקלים 2019.

הנושאים בהם גיבשנו נייר עמדה:

ביטול תמ"א 38 	 
מעבר לתכנון נפחי וביטול הקלות בניה 	 
הקורונה(, 	  )נגיף  שעה(  )הוראת  ובניה  תכנון  בענייני  חוק  תזכיר 

התש"ף-2020,  
תחבורה 	  מוטה  תכנון   – תכנון  למוסדות  תכניות  להגשת  תבחינים 

ציבורית ותנועה בת קיימא
בחשיבה 	  הצורך  על  וההשפעה  הקורונה  ממשבר  ליציאה  אסטרטגיה 

ושינוי תכנוני. 
בנויים 	  ציבוריים  ומבנים  שטחים  הקצאת  עלויות  והשתתת  מיסוי 

במסגרת אישור תכנית יזמית, 
הרחבת סמכויות הוותמ"ל.	 

נוכחות ציבורית ותקשורתית

הפעילות הציבורית-מקצועית הענפה הזו באה לידי ביטוי גם בנוכחות האיגוד 
תקשורתי  לסיקור  זכה  בשדרות  האיגוד  כנס  והעמיקה.  שהלכה  בתקשורת 
חדשותיות.   כותרות  עשו  אף  המליאות  מיני  במהלך  שעלו  והדברים  מגוון 
)עבודה מרחוק, תנאי  במהלך ימי הקורונה פעל האיגוד למען זכויות חבריו 
תשלום ועוד( והדבר זכה לכיסוי תקשורתי ניכר; כך גם פעילותו המקצועית 
של האיגוד וניירות העמדה שפרסם במגוון נושאי מדיניות תכנון אקטואלים. 

מכרזים

האיגוד ממשיך בפעילותו הנחרצת למען השוואת תנאים למתכננים. בעזרתו 
שונים  מכרזים  תיקון  לדרוש  המשכנו  כהנא  אשר  ומתכנן  עו"ד  חברנו  של 
המכרזים  של  מבוטל  לא  בחלק  מועמדות.  מהגשת  מתכננים  הדירו  אשר 
פנייתנו נענתה בחיוב והמכרז שונה והוארך על מנת לאפשר למתכננים להגיש 

מועמדות.  

קשר עם החברים והציבור

ולציבור  לחברים  פנייתו  את  האחרונות  בשנתיים  ועדכן  הרחיב  האיגוד 
המתעניינים בתחום התכנון. הניוזלטר שלנו עבר מתיחת פנים משמעותית הן 
בעיצובו והן בתכניו, עמוד הפייסבוק נמצא בתהליכי שדרוג, הוקמו קבוצות 

להפצת מידע על גבי פלטפורמות וואטסאפ ייעודיות ועוד. 
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הסתכלות קדימה

בימים אלה מתארגן הוועד החדש לגיבוש פעילויות בתחומים השונים.  הוועד 
השונים.  בתחומים  הפעולה  דרכי  את  מגבשים  ואנו  עבודה  לקבוצות  חולק 
בעוד זמן קצר נפרסם את המיקום והתאריך של הכנס הבא )בתקווה לימים 
המאפשרים זאת(, ואת סידרת ערבי העיון לשנה הקרובה. כמו כן אנו בוחנים 
מקום  שיש  הבנה  מתוך  המתכנן,  מעמד  קידום  בנושא  הפעילות  המשך  את 
לפעילות משמעותית ורב תחומית בנושא זה.  נושא מורכב זה נמצא כאמור 
בחשיבה ובניה של מתווה ואנו מקוות כי נוכל לעדכן גם בנושא זה בעוד מספר 
חודשים. במקביל, ובאופן שוטף,  נמשיך להגיב לנושאים תכנוניים חשובים 

שיעלו ולמכרזים רלוונטיים. 

אין ספק שבפנינו תקופה מאתגרת הן לנו ברמה האישית והן למקצוע התכנון. 

הרבה  לעשיה  ולתרום  פעילים  להיות  האיגוד  חברי  כל  את  מזמינים  אנחנו 
שנעשית, ומאחלים לכולם בריאות טובה וחזרה לחיים הרגילים.

תמי ורחל


